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Plats   Torparummet i Tranemo 

Tid   08:30 – 10:00  

 

Närvarande Beslutande  

Driton Bilalli (S), ordf. 

Niklas Gardewik (M), 1e vice ordf. 

Lennart Haglund (C), 2e vice ordf.    

 

Övriga närvarande Sanna Pihlajamäki Blomgren, processekreterare 

  Konrad Fredh, ekonomichef 

  Patrik Westerlund, sektionschef 

Veronica Ronnemo, kommunikatör 

Henrik Johansson, verksamhetschef 

Cathrine Persson, enhetschef 

Kajsa Montan, kanslichef 

Johanna Gustafsson, kultursamordnare 

 

Paragrafer  § 70-§ 79 

Utses att justera  Niklas Gardewik (M) 

Protokollet signeras digitalt 

Underskrifter 

Sekreterare Protokollet signeras digitalt 

Sanna Pihlajamäki Blomgren 

Ordförande Protokollet signeras digitalt 

Driton Bilalli (S) 

Justeringsperson Protokollet signeras digitalt 

  Niklas Gardewik (M) 
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ANSLAG/BEVIS 

Organ   Allmänna utskottet 

Sammanträdesdatum 2023-06-01 

Anslaget under tiden 2023-06-02—2023-06-26 

Förvaringsplats  Kommunkontoret, Tranemo 

för protokoll 

Protokollet är justerat, vilket tillkännagivits genom anslag 

 

Underskrift   Protokollet signeras digitalt 

  Sanna Pihlajamäki Blomgren 
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§ 70 Reglemente för Krisledningsnämnd KS/2023:234 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

• Antar Reglemente för krisledningsnämnden. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Varje kommun ska ha en krisledningsnämnd och till varje nämnd ska det finnas ett 

reglemente. Reglementet för krisledningsnämnden i Tranemo kommun har löpt ut och 

behöver därför revideras.  

Krisledningsnämnden är i vanliga fall inte aktiv, den kan aktiveras vid extraordinära 

händelser. Krisledningsnämnden ansvarar för att besluta i kommunens hantering vid 

extraordinära händelser som regleras i lagen (2006:544) om kommuners och landstings 

åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap. 

Nedan beskrivs vilka förändringar som föreslås. Bifogat finns även en version av 

reglementet med vilka ändringar som är gjorda. Överstruket betyder borttaget och 

gulmarkerat betyder tillagt. 

 

Ändringar som är gjorda är:  

• Styckena för § 6-8 är sammanslagna under en rubrik ”Bistånd mellan kommuner och 

mellan kommuner och landsting, till enskild samt till annan kommun eller landsting 

med hälso- och sjukvårdsresurser”.  Rubrikerna ”Bistånd till enskild och Hälso- och 

sjukvård” är borttagna. 

• Rubrik och text under § 9 och § 11 är borttagna. 

• § 12 Krisledningsorganisation, har skrivits in under rubrik ”Organisation 

krisledningsnämnd och krisledningsorganisation”. 

• § 8 Ordförandes roll är ett nytt stycke. 

• Viss justering av text och nummer för paragrafer. 

Barnkonventionen  

Reglementet i sig utgör inget negativt för barn. 
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Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-05-05 

Reglemente för krisledningsnämnden – med föreslagna ändringar 

Reglemente för krisledningsnämnden, slutlig version 

Föredragning och debatt 

Kanslichef Kajsa Montan föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Kanslifunktionen  

Krisberedskapssamordnare 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Reglemente för krisledningsnämnd 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunstyrelsen 
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§ 71 Ansökan om bidrag - Godmansföreningen Sjuhärad KS/2023:232 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

• Avslår ansökan om bidrag till Godmans- och förvaltarföreningen i Sjuhärad. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Godmans- och förvaltarföreningen har inkommit med en ansökan om medel till sin förening 

med 10 000 kr. Föreningen uppger att de får ökade kostnader för en fördjupad utbildning i 

ämnet löpande redovisning/bokföring och det tillhörande utbildningsmaterialet. Föreningen 

vill även utöka med ytterligare möten och träffar för att ge ökad kunskap och information. 

Godmans- och förvaltarföreningens ansökan uppfyller inte kraven för att kunna hanteras 

inom kommunens bidragsregler.  

Barnkonventionen  

Ställföreträdare får alltid utbildning av Överförmyndare i samverkan i Skövde när hen 

startar sitt uppdrag och därmed bör inte ett beslut om avslag på bidragsansökan ha en 

påverkan ur ett barnrättsperspektiv.   

Ekonomisk påverkan 

Det finns inte avsatta medel för att kunna lämna bidrag utanför ordinarie bidragssystem. Ett 

bifall av ansökan skulle kosta 10 000 kronor som inte finns avsatta i årets budget. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2022-04-29 

Ansökan, balans- och resultatrapport, revisionsberättelse, verksamhetsplan 

årsmötesprotokoll och verksamhetsberättelse.  

Beslutet skickas till 

Kanslifunktionen  

God mansföreningen i Sjuhärad kassör Lotta Edqvist, kassor@gmfsjuharad.se 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 
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Status  

Kommunstyrelsen 
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§ 72 Överenskommelse, från 2023-10-01, om Idéburet Offentligt 

Partnerskap (IOP) med föreningen Kultur 1740 inklusive djupgående 

utvärdering KS/2023:155 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

• Godkänner förlängning av överenskommelsen om IOP (Idéburet offentligt 

partnerskap)  

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Sedan oktober 2020 har Tranemo kommun och föreningen Kultur 1740 haft en god 

samverkan under tiden för överenskommelsen genom att ta tillvara de ideella krafter som 

finns i föreningen som ett komplement till Tranemo kommuns egna kultur- och 

fritidsverksamheter. Tranemo kommun vill skapa hållbarhet med fokus på kultur, 

meningsfull fritid och delaktighet och därför fortsätta att samverka inom verksamheterna 

som föreningen bedriver ideellt; glasmuseet, glashytta, verksamheten i utställningshallen 

samt aktiviteter och evenemang i Glasparken.  

Ärendet 

Förvaltningen har tillsammans med Kultur 1740 arbetat fram en förlängning  

av IOP-överenskommelsen som sträcker sig över en period på 2 år med start 2023-10-01. 

Kultur 1740 erbjuder, utöver insatser gällande barn och unga i sin kulturverksamhet, 

Glasparken, glasblåsare, curator, avtal med kulturaktörer, administration, drift samt ca 6000 

volontärtimmar. Föreningen ansvarar därmed för anställningar, arbetsmiljö, 

personalutbildningar och representation.  

Genom överenskommelsen vill Tranemo kommun skapa hållbarhet inom kultur- och 

fritidsområdet genom att ta tillvara de ideella krafter som finns i föreningen Kultur 1740 som 

ett komplement till Tranemo kommuns egna verksamheter. Överenskommelsen ger 

förutsättningar för samverkan med Västra Götalandsregionen för utveckling av kulturhuset 

på regional nivå. Glasets hus ska lyftas utifrån perspektiven; social- och kulturell relevans, 

ekonomisk potential samt regional profilering. IOP:n möjliggör att Glasets hus, Glasparken 

och Tranemo kommun attraherar företag, turism, gynnar platsutveckling och stärker Västra 

Götalandsregionen som kulturregion.  

Tranemo Kommun tillhandahåller lokaler för Kultur 1740:s verksamhet enligt gällande 

hyresavtal och stöttar under perioden för överenskommelsen verksamheten med 700 tkr per 

år.  
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Barnkonventionen  

Beslutet påverkar barn på ett positivt sätt. Verksamheten i Glasets hus prioriterar barn och 

unga, varje år kommer ungdomar från alla orter i kommunen till hyttan för skapande 

projekt. Glasparken bidrar med meningsfulla fritidsaktiviteter året om. Barn utvecklas 

genom kulturskapande och kulturupplevelser av olika slag. Detta går väl ihop med artikel 6 i 

barnkonventionen ”Barn har rätt till liv, överlevnad och utveckling” och artikel 31 ”Barn har 

rätt till lek, vila och fritid”. 

För att beakta barnkonventionen artikel 3 ”Vid alla beslut som rör barn ska i första hand 

beaktas vad som bedöms vara barnets bästa” har förvaltningen haft dialog med barn 

angående kulturfrågor. De aktiviteter som erbjuds inom IOPn är bland annat ett resultat av 

dialog med barn och unga.   

Ekonomisk påverkan 

Bidraget tas inom ordinarie budget och uppräknas varje år under överenskommelsen enligt 

den ramuppräkning som förvaltningen får för verksamhetskostnader. 

Jämställdhetsperspektiv 

Verksamheten i Glaset hus beaktar alla människors rätt att delta i kulturlivet på lika villkor – 

oavsett kön, könsidentitet eller könsuttryck, både som utövare och publik. 

Överenskommelser och prioriteringar används som en utvecklingsmetod för inkludering och 

vidgat deltagande.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-04-24 

Överenskommelse om IOP förlängning  

Bilaga 1 Fördjupad analys och överenskommelse om förlängning av IOP 

Överenskommelse om IOP med ändringar markerade 

Riktlinjer för idéburet offentligt partnerskap 

Föredragning och debatt 

Kultursamordnare Johanna Gustafsson föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen  

Föreningen Kultur 1740 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen  
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Status  

Kommunstyrelsen 
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§ 73 Kommunernas klimatlöften 2024-2026 KS/2023:129 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

• Avge klimatlöftena 3, 5, 6, 7, 8, 13, 16, 19, 20, 21, 22, 23, 24, 25 och 28. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Klimat 2030 - Västra Götaland ställer om är en kraftsamling som drivs av Västra 

Götalandsregionen och Länsstyrelsen Västra Götaland i samverkan med andra aktörer. 

Kraftsamlingen samlar företag, kommuner, högskolor och andra organisationer i Västra 

Götaland som vill bidra i omställningen till en klimatsmart region. Alla kommuner i länet 

har undertecknat målet att Västra Götaland till 2030 ska vara en fossiloberoende region. Det 

innebär att utsläppen av växthusgaser ska minska med 80 procent från 1990 års nivå till år 

2030. Samt att utsläppen från västsvenskarnas konsumtion ska minska med 30 procent till 

2030 jämfört med 2010 års nivå. Sedan 1990 har utsläppen hittills minskat med cirka 27 

procent. Nu, med knappt 7 år kvar, måste vi öka takten för att det ska vara möjligt att nå 

målen. Förvaltningen har analyserat dessa klimatlöften och dess genomförbarhet vilket 

redovisas i bifogad analys.  

Barnkonventionen  

Ett förändrat klimat drabbar främst våra barn och efterföljande generationer. Det är också 

dom som kommer betala det finansiellt högsta priset för en återgång likväl som 

klimatanpassningar. Ett kraftfullt klimatarbete är kanske det viktigaste vi kan ge våra barn. 

Dessa löften vi ger nu kommer ha en positiv konsekvens för barnen. 

Ekonomisk påverkan 

Löftena har som det ser ut idag ingen ekonomisk påverkan. Däremot är ambitionsnivån i löftena 

beroende av att nuvarande ekonomiska förutsättningar inom respektive löfte/område bibehålls.  

Jämställdhetsperspektiv 

Kvinnor – framförallt i låginkomstländer – drabbas hårdast av klimatförändringar inte minst 

eftersom de bär det tyngsta ansvaret för att deras familjer har tillgång till rent vatten och 

mat. Kommunens arbete med att minska klimatpåverkan ska inspirera andra aktörer att 

minska sin klimatpåverkan. Klimatlöftena har en positiv inverkan på jämställdhet. 
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-04-19 

Analys av klimatlöften 2024-2026 

Trettio löften och beskrivning. Kommunernas klimatlöften 2024 -2026 

Föredragning och debatt 

Sektionschef Patrik Westerlund föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen 

Servicesektionen 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Svarsformulär Kommunernas klimatlöften 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Kommunstyrelsen 

 

  

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
6f

ef
8d

9b
-2

67
0-

4d
60

-b
3a

d-
d8

a8
b4

67
7d

25



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Allmänna utskottet 

2023-06-01 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 12 

 

§ 74 Fastighetsnära insamling av förpackningar i Tranemo kommun 

KS/2023:78 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

• 4-fackssystem, 2 stycken 370-literskärl med 4 fack i varje, införs som huvudsystem för 

fastighetsnära insamling av avfall från villor och fritidshus. 

• Kompletterande system införs vid besvärliga hämtställen, särskilda behov med mera. 

• Arbetet med införande av fastighetsnära insamling av förpackningar sker i 

samverkan med kommunerna i Boråsregionen. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Sammanfattning av ärendet 

Under 2022 förändrades förordningen om producentansvar för förpackningar. Det innebär 

att senast 1 januari 2027 ska förpackningar från hushåll samlas in fastighetsnära, i 

kommunens regi, vilket som regel innebär i anslutning till mat och restavfall. 

Förvaltningen har tillsammans med sex av Boråsregionens kommuner, med konsulthjälp, 

utrett lämpligaste alternativ för insamling med hänsyn till miljönytta, kundnöjdhet och 

ekonomi. Utredningen föreslår så kallat 4-fackssystem, som innebär två 370 liters kärl med 

fyra fack i varje, som huvudsystem. 

Utredningen trycker på att samverkan mellan kommunerna är av stor vikt för att uppnå 

ekonomiska fördelar och en effektiv drift. 

Ärendet 

För att kommunerna ska kunna efterleva det kommande lagkravet på att insamling av 

förpackningar ska ske fastighetsnära måste kommunerna byta insamlingssystem för villor 

och fritidshus. 

Det är viktigt att komma ihåg att det inte är en fråga om kommunen ska byta 

insamlingssystem, utan frågan är till vilket. 

Vid utformning av ett insamlingssystem för avfall från hushåll är det kommande lagkravet 

på att insamlingen av förpackningar ska ske fastighetsnära grundläggande tillsammans med 

avfallsplanens mål om bl.a. ökad sortering och återvinning, förbättrad service och strävan 

uppåt i avfallstrappan, nationella etappmål om ökad återvinning och FN:s hållbarhetsmål 

enligt Agenda 2030. 
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Bakgrund 

- EU-krav på utökat producentansvar i medlemsstaterna, förbättrad 

insamlingsinfrastruktur och att producenterna ska stå för kostnaderna. 

- Svensk reglering genom förändringar i förordning (2022:1274) om producentansvar 

för förpackningar och avfallsförordningen (2020:614). 

- Senast 1 januari 2027 ska förpackningar (av plast, papper, metall, färgat och ofärgat 

glas) från hushåll samlas in fastighetsnära.  

- Fastighetsnära insamling av förpackningar bidrar till ökad sortering och minskade 

mängder förpackningar i restavfallet. Vilket ger ökad materialåtervinning, och bidrar 

till att nå miljömålen. 

Producentansvar på förpackningar 

Producentansvar innebär att de som sätter en förpackning på marknaden också ansvarar för 

att den återvinns. 

I dag ligger ansvaret för hela kedjan, från insamling till återvinning, på 

producentansvarsorganisationerna (främst förpackningsinsamlingen, FTI) 

Efter 1 januari 2024 tar kommunerna över ansvaret för insamling av förpackningar från 

hushåll. Producentansvarsorganisationerna ska ekonomiskt ersätta kommunerna för 

insamlingen samt se till att insamlat material återvinns. 

Utredning 

En konsult har anlitats för att göra en objektiv bedömning av möjliga insamlingssystem för 

hushållens fastighetsnära insamling (FNI), för de kommuner i Boråsregionen som inte redan 

har det.  

För att efterleva det kommande lagkravet och hålla en hög servicenivå behöver systemet 

innehålla 8 separata fack för de olika fraktionerna: Mat- och restavfall, förpackningar av 

plast, papper, metall, ofärgat och färgat glas samt tidningar. 

De två system som man valt att fokusera på är: 

• 4-fackssystem, 2 stycken 370-literskärl med 4 fack i varje, sammanlagt 39 

tömningar/år 

• 2-fackssystem, 4 stycken 240-literskärl med 2 fack i varje, sammanlagt 56 

tömningar/år 
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I utredningen har en rad för- och nackdelar analyserats för respektive system, med fokus på 

insamlingsresultat, miljö, användarperspektiv, arbetsmiljö samt tekniska begränsningar. Det 

är en gedigen utredning som dels bygger på lokala underlag från våra respektive 

kommuner, dels genom erfarenheter och kunskap från andra kommuner samt leverantörer 

inom området. 

Slutsats av utredningen: 

Utredningen föreslår att kommunerna inför så kallat 4-fackssystem som huvudsystem för 

villor och fritidshus.  

4-fackssystemet överträffar 2-fackssystemet i följande punkter: 

• Miljö, färre transporter. 

• Ekonomi, kostnaderna beräknas bli lägre med ett 4-fackssystem. 

• Användarvänlighet, färre kärl som kräver mindre yta, samt enklare 

hämtningsschema. 

• Flertalet omgivande kommuner har redan infört 4-fackssystem, vilket underlättar 

samordning och erfarenhetsutbyte. 

Kompletterande system kommer att behövas, för flerbostadshus, besvärliga hämtställen och 

särskilda behov. 

Utredningen rekommenderar att genomförandet sker i samverkan mellan kommunerna i 

Boråsregionen för att det effektiviserar och underlättar till exempel upphandlingsarbetet, 

införandet, driften av entreprenaden och informationsinsatserna. Avfallsenheterna inom 

Boråsregionen har redan i dag ett etablerat samarbete, bland annat genom en regional 

avfallsplan, upphandlingar och visst samarbete kring återvinningscentraler. 

Samarbetet bedöms ge lägre priser på kärl och insamling samt skapa logistiska fördelar och 

skalfördelar gällande tex driftsamordning, arbetsledning och reservfordon. 

Förvaltningen ställer sig bakom förslaget om insamlingssystem och är positiv till fortsatt 

samverkan. 

Barnkonventionen  

En god avfallshantering och hög återvinningsgrad har en positiv påverkan på barns miljö 

och framtid. Ett enkelt och användarvänligt system gör det lätt även för barn att hjälpa till att 

sortera avfall.  

”Barn har rätt till liv, överlevnad och utveckling.” (Barnkonventionen artikel 6) 
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Ekonomisk påverkan 

Det är endast marginella skillnader i ekonomisk påverkan mellan de båda system som 

utretts. Se bifogad utredning Insamling av avfall, kapitel 5.1.2 och 5.1.3 

Lagstiftarnas och naturvårdsverkets ambition är att kommunerna över tid ska få full 

kostnadstäckning av förpackningsproducenterna för den del av insamlingssystemet som 

härrör sig till förpackningsinsamling. Ersättningen ges inte utifrån en faktisk kostnad, utan 

utifrån fastställda schabloner som är baserade på en kostnadseffektiv insamling. 

De tre åttondelar som härrör till det kommunala ansvaret, det vill säga matavfall, restavfall 

och tidningar/returpapper kommer att belasta renhållningstaxan. 

Införandet kommer att medföra investeringar, främst i form av sopkärl, vilket behandlas i 

kommunens investeringsbudget.  

Jämställdhetsperspektiv 

Val mellan de huvudsystem som utretts, har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-04-05 

Utredning: Insamling av avfall 2023-05-05 

Föredragning och debatt 

Verksamhetschef Henrik Johansson och enhetschef Cathrine Persson föredrar ärendet och 

svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen  

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Kommunstyrelsen 
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§ 75 Uppdrag - Revidering av Riktlinjer för kommunens 

skogsförvaltning KS/2023:95 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

• Antar de reviderade riktlinjerna för kommunens skogsförvaltning. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Kommunstyrelsen gav, 2023-03-30 § 39, förvaltningen i uppdrag att revidera riktlinjerna för 

kommunens skogsförvaltning. 

Revidering har nu gjorts och det är bara frågan om några få förändringar. Förändringarna 

gäller främst hyggesfriheten och kontinuitetsskogar. 

Dessa visas i dokumentet Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning med föreslagna 

ändringar markerade, se bifogat dokument.  

Barnkonventionen  

I dessa riktlinjer framhålls att förvaltningen ska beakta så väl sociala, ekologiska som 

ekonomiska aspekter. Detta bör ha en positiv påverkan på barn. 

Ekonomisk påverkan 

Då det bara är frågan om några små förändringar i styrdokumentet denna gång, bedömer 

förvaltningen att beslutet inte har någon ekonomisk påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet och beslutet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-05-16 

Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning med föreslagna ändringar markerade 

Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning 

KS §39 Revidering av Riktlinjer för kommunens skogsinnehav 

Föredragning och debatt 

Sektionschef Patrik Westerlund föredrar ärendet och svarar på frågor. 
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Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Författningssamlingen 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning, 2023-05-16 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Kommunstyrelsen 
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§ 76 Medborgarförslag om att förbättra resandet inom Tranemo 

KS/2023:178 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

• Medborgarförslaget avslås 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Sammanfattning av ärendet 

Förslagsställaren efterfrågar att kommunen ska stötta och verka för att en verksamhet startar 

som erbjuder resor inom Tranemo tätort. Med långa avstånd från bostäder till 

busshållplatser kan det vara svårt för vissa att ta sig runt i samhället. 

Kommunen ser inte att den kan stötta en förening att bedriva denna sortens verksamhet och 

inte heller kan kommunen erbjuda resor i samband med andra transporter. 

För att en rese-service, taxi-verksamhet, eller liknande, ska kunna starta behöver detta ske 

genom individuella initiativ och är inget som kommunen kan bedriva eller driva på. 

Ärendet 

Förslaget: 

Caj Larsson har 2023-03-27 lämnat ett medborgarförslag om att förbättra resande-

möjligheterna inom Tranemo. Förslagsställaren anser att det är svårt för dem som inte har bil 

att resa inom tätorten och tycker att kommunen ska stötta/verka för att en organisation 

tillkommer som kan driva något liknande en taxi-verksamhet. 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2023-05-05 för att ge förslagsställaren 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Han förtydligade då att det inte var tal om att kommunen 

skulle själva driva en taxi-verksamhet, utan att kommunen bör ’kratta manegen’ åt någon 

som vill/kan. Exempel som uppgavs var att en ideell förening skulle kunna sköta detta, men 

att kommunen kunde stötta med att stå för försäkring eller liknande. Ett annat exempel var 

att den omsorgspersonal som kör ut mat till äldre skulle eventuellt ha möjlighet att erbjuda 

körningar vid vissa tider. 

Bakgrund: 

Tidigare har det funnits taxi-verksamhet i Tranemo kommun som lades ned då den 

dåvarande entreprenören också körde viss skolskjuts och färdtjänst. Den nuvarande 
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entreprenören för skolskjuts och färdtjänst bedriver ingen taxi-verksamhet. Samtidigt finns 

det heller inga stadsbussar inom Tranemo vilket innebär att det kan bli långa avstånd för 

vissa när de ska ta sig från sitt hem till andra platser i orten, exempelvis mataffär och 

vårdcentral. 

Svar: 

Det stämmer som förslagsställaren uttrycker sig att kommunen inte kan själva bedriva taxi-

verksamhet. Samtidigt är det svårt för kommunen att kratta manegen för andra som vill göra 

detta. Kommunen kan inte stötta en verksamhet med ekonomiska resurser på ett sätt som 

skulle resultera i en fördel gentemot andra, i enlighet med EU:s regler för statligt stöd. Att 

sköta det internt med befintlig personal och fordonsflotta är inte heller möjligt.  

Idag kör hemtjänstpersonalen ut mat till de äldre. Det finns ingen möjlighet, tidsmässigt, i 

dagsläget för denna personal att bistå med extra körningar. Hemtjänstens uppdrag är att ge 

omsorg och vård, inte att agera taxi. De bilar som används i hemtjänsten är inte heller 

rustade för att hantera och förankra exempelvis rullatorer eller rullstolar. 

För att en rese-service, taxi-verksamhet, eller liknande, ska kunna starta behöver detta ske 

genom individuella initiativ och är inget som kommunen kan bedriva eller driva på. 

Barnkonventionen  

Att erbjuda en form av rese-service kan förbättra tillgängligheten för barn med svårigheter 

att förflytta sig längre avstånd. Detta gäller främst de som inte har tillräckliga hinder för att 

vara berättigad annan form av transport, exempelvis färdtjänst. 

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

De som drabbas av de begränsade resmöjligheterna i kommunen är de som inte har körkort 

och som har svårt att ta sig längre sträckor. Detta innefattar bland annat unga, äldre och 

funktionshindrade. Särskilt för dem inom dessa grupper som inte har någon i sin närhet som 

kan bistå med transporter. 

Ekonomisk påverkan 

Beslutet har ingen ekonomisk påverkan och då kommunen inte kan själva driva denna 

sortens verksamhet eller med ekonomiska resurser stötta det, är det heller inte aktuellt vad 

ett sådant beslut skulle kosta. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelsen 2023-05-09 
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Medborgarförslag om att förbättra resandet inom Tranemo 

Beslutet skickas till 

Caj Larsson 

Samhällssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunstyrelsen 
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§ 77 Studieförbundsbidrag 2023 KS/2022:504 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Studieförbund verksamma inom Tranemo kommun beviljas bidrag för 2023 med 278 200 kr. 

Bidraget utgår från inrapporterad verksamhet för 2018 och 2019 på grund av den minskning 

av verksamhet för 2020 och 2021 som pandemin orsakat. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Västra Götalands Bildningsförbunds (VGB) styrelse har lämnat in en skrivelse där man 

uppmanar kommunerna inom Västra Götaland att anta en tillfällig ändring av grunderna för 

beräkning av studieförbundens kommunala bidrag med anledning av studieförbundens 

minskade verksamhet till följd av pandemin. VGB: s kommunbidragsrekommendation har 

på grund av pandemin ett tillägg som gäller de bidragsgrundande åren 2020 och 2021. Både 

statsbidrag och regionbidrag kommer att grundas på 2018 och 2019 års 

studieförbundsverksamhet och VGB rekommenderar kommunerna i Västra Götaland att 

besluta detsamma.  

Bidraget fördelas enligt tidigare antaga regler för bidrag till studieförbunden. 

- Enligt dessa regler får studieförbunden bidrag beräknas på ett genomsnitt av 

verksamheten under två år, med en eftersläpning på ett år.  

- Inrapportering av verksamhet 2020 års verksamhet ligger inte till grund för 

kommunbidraget för 2023 men studieförbunden rapporterar ändå in underlagen till 

kommunerna för att visa på vilken verksamhet som bedrivits trots pandemins 

begräsningar. Det innebär att 2023 års anslag beräknas på snittet av verksamheten 

2018 och 2019 och samma beräkning används i alla tre verksamhetsformerna.  

- Inrapportering av verksamhet 2021 års verksamhet ligger inte till grund för 

kommunbidraget för 2023 men studieförbunden rapporterar ändå in underlagen till 

kommunerna för att visa på vilken verksamhet som bedrivits trots pandemins 

begräsningar.  

- Studieförbunden rapporterar verksamheten med följande underlag, verksamhetsplan 

för 2023 senast den 15 december 2022, verksamhets - berättelse inklusive ekonomisk 

berättelse för 2022 senast den 30 juni 2023. 
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Barnkonventionen  

Beslutet har ingen påverkan utifrån ett barnrättsperspektiv. Studieförbundens verksamhet 

vänder sig i huvudsak till vuxna deltagare. 

Ekonomisk påverkan 

Totalsumman för bidrag till studieförbunden är den samma som tidigare år och finns redan 

avsatt i budgeten för 2023. Den tillfälliga förändringen av reglerna för bidrag 2023 medför 

därför ingen ekonomisk påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Studieförbundens verksamhet bygger på allas lika värde och möjlighet att delta oavsett kön, 

ålder, könsöverskridande identitet eller uttryck, etniska tillhörighet, sexuell läggning, 

religion eller annan religiös trosuppfattning eller funktionsvariation. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-03-15 

Kommunbidragsrekommendation 2023 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen  

Ekonomifunktionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Kommunstyrelsen 
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§ 78 Budget - och verksamhetsplan 2023 - Boråsregionen KS/2022:563 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

• Godkänner budget och verksamhetsplan 2023 för Boråsregionen Sjuhärads 

kommunalförbund.  

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund bildades 1999 och är en 

samverkansorganisation för kommunerna Bollebygd, Borås, Herrljunga, Mark, Svenljunga, 

Tranemo, Ulricehamn och Vårgårda. Varbergs kommun är adjungerad till förbundet enligt 

särskilt avtal.  

Förbundets övergripande strategiska mål är att aktivt arbeta för att Sjuhärad/Boråsregionen 

ska vara ett bra område att bo, arbeta och leva i. Det finansiella målet är att kostnaderna inte 

ska överstiga intäkterna samt att uppvisa ett eget kapital om lägst 4 000 tkr. Förbundet syftar 

till att stärka Sjuhäradsregionen samt att främja medlemmarnas samverkan för utveckling 

och effektivt resursutnyttjande.  

Förbundets totala budget för år 2023 uppgår till ca 137 mnkr. Medlemsavgiften för 2023 är 78 

kronor/invånare, varav 41 kronor för finansiering av basverksamheten och 37 kronor för 

finansiering av utvecklingsmedel. Medlemsavgiften för Varbergs kommun är 11 

kronor/invånare. 

Förbundet ser ett kraftigt ökat kostnadsläge gällande pensioner, lokaler och energikostnader 

om totalt ca 7 mnkr. Navet science center har under 2023 beslutat att höja entréavgiften för 

allmänheten från 90/130 kr till 100/140 kr. 

Bedömningen är att förbundets verksamhet i sin helhet kommer att uppvisa ett balanserat 

resultat 2023.  

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan.  
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Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-05-05 

Verksamhetsplan och budget 2023 – beslutad 

Protokollsutdrag § 100 221209 Verksamhetsplan och budget 2023  

Brev Verksamhetsplan och budget 2023 

Beslutet skickas till 

Ekonomifunktionen 

Boråsregionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunstyrelsen 
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§ 79 Årsredovisning 2022 - Södra Älvsborgs räddningstjänstförbund, 

SÄRF KS/2023:38 

Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar 

• Godkänner Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbunds årsredovisning för år 2022. 

• Beviljar ansvarsfrihet till direktionen och dess ledamöter.  

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

SÄRF är ett kommunalförbund som för medlemskommunernas räkning ansvarar för 

förebyggande verksamhet inom området samhällsskydd, räddningstjänst och beredskap 

genom att bereda människors liv, hälsa, egendom samt miljö, ett tillfredsställande och 

likvärdigt skydd mot olyckor.  Kommunalförbundet består av kommunerna Borås, 

Bollebygd, Mark, Svenljunga, Tranemo och Ulricehamn. 

Förbundet finanserias till största del av skattemedel och under 2022 var medlemsbidraget 

178,4 Mnkr och det innebär en bidragsfinansiering av verksamheten med 88,2 procent. 

Resterande intäkter kommer från myndighetsutövning och avtalstjänster. Kostnaden per 

invånare inom förbundet var under året 861 kronor.  

Årets resultat uppgick till 0,4 mnkr på en omsättning om 202,6 mnkr. Vid utgången av 2022 

uppgick eget kapital till 57,8 mnkr och en soliditet på 34,4 procent vilket garanterar en 

långsiktig och stabil verksamhet som klarar stora händelser. Det egna kapitalet ska täcka den 

ansvarsförbindelse som ligger utanför balansräkningen samt förbundets risker.  

Revisorerna bedömer att årsredovisningen i allt väsentligt ger en rättvisande bild av 

förbundets resultat och ställning. Den sammantagna bedömningen är att verksamheten sköts 

på ett ändamålsenligt och ur ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Den interna 

kontrollen bedöms som tillräcklig.  

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan.  
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Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-05-05 

Ärende från SÄRFs direktion, Årsredovisning 2022 

Årsredovisning SÄRF 2022 

§ 29 Årsredovisning och verksamhetsuppföljning 2022 SÄRF 

Revisionsberättelse 2022 SÄRF 

Uppföljning Internkontrollplan 2022 SÄRF 

Rapport Uppföljning verksamhetens mål 2022 SÄRF 

Revisorsrapport granskning av SÄRF årsredovisning 2022 

Beslutet skickas till 

Ekonomifunktionen  

Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbunds, SÄRF 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunstyrelsen 
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Plats   Torparummet i Tranemo 


Tid   08:30 – 10:00  


 


Närvarande Beslutande  


Driton Bilalli (S), ordf. 


Niklas Gardewik (M), 1e vice ordf. 


Lennart Haglund (C), 2e vice ordf.    


 


Övriga närvarande Sanna Pihlajamäki Blomgren, processekreterare 


  Konrad Fredh, ekonomichef 


  Patrik Westerlund, sektionschef 


Veronica Ronnemo, kommunikatör 


Henrik Johansson, verksamhetschef 


Cathrine Persson, enhetschef 


Kajsa Montan, kanslichef 


Johanna Gustafsson, kultursamordnare 


 


Paragrafer  § 70-§ 79 


Utses att justera  Niklas Gardewik (M) 


Protokollet signeras digitalt 


Underskrifter 


Sekreterare Protokollet signeras digitalt 


Sanna Pihlajamäki Blomgren 


Ordförande Protokollet signeras digitalt 


Driton Bilalli (S) 


Justeringsperson Protokollet signeras digitalt 


  Niklas Gardewik (M) 
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§ 70 Reglemente för Krisledningsnämnd KS/2023:234 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


Kommunfullmäktige beslutar 


• Antar Reglemente för krisledningsnämnden. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Varje kommun ska ha en krisledningsnämnd och till varje nämnd ska det finnas ett 


reglemente. Reglementet för krisledningsnämnden i Tranemo kommun har löpt ut och 


behöver därför revideras.  


Krisledningsnämnden är i vanliga fall inte aktiv, den kan aktiveras vid extraordinära 


händelser. Krisledningsnämnden ansvarar för att besluta i kommunens hantering vid 


extraordinära händelser som regleras i lagen (2006:544) om kommuners och landstings 


åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap. 


Nedan beskrivs vilka förändringar som föreslås. Bifogat finns även en version av 


reglementet med vilka ändringar som är gjorda. Överstruket betyder borttaget och 


gulmarkerat betyder tillagt. 


 


Ändringar som är gjorda är:  


• Styckena för § 6-8 är sammanslagna under en rubrik ”Bistånd mellan kommuner och 


mellan kommuner och landsting, till enskild samt till annan kommun eller landsting 


med hälso- och sjukvårdsresurser”.  Rubrikerna ”Bistånd till enskild och Hälso- och 


sjukvård” är borttagna. 


• Rubrik och text under § 9 och § 11 är borttagna. 


• § 12 Krisledningsorganisation, har skrivits in under rubrik ”Organisation 


krisledningsnämnd och krisledningsorganisation”. 


• § 8 Ordförandes roll är ett nytt stycke. 


• Viss justering av text och nummer för paragrafer. 


Barnkonventionen  


Reglementet i sig utgör inget negativt för barn. 
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Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-05-05 


Reglemente för krisledningsnämnden – med föreslagna ändringar 


Reglemente för krisledningsnämnden, slutlig version 


Föredragning och debatt 


Kanslichef Kajsa Montan föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Kanslifunktionen  


Krisberedskapssamordnare 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Reglemente för krisledningsnämnd 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 71 Ansökan om bidrag - Godmansföreningen Sjuhärad KS/2023:232 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


• Avslår ansökan om bidrag till Godmans- och förvaltarföreningen i Sjuhärad. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Godmans- och förvaltarföreningen har inkommit med en ansökan om medel till sin förening 


med 10 000 kr. Föreningen uppger att de får ökade kostnader för en fördjupad utbildning i 


ämnet löpande redovisning/bokföring och det tillhörande utbildningsmaterialet. Föreningen 


vill även utöka med ytterligare möten och träffar för att ge ökad kunskap och information. 


Godmans- och förvaltarföreningens ansökan uppfyller inte kraven för att kunna hanteras 


inom kommunens bidragsregler.  


Barnkonventionen  


Ställföreträdare får alltid utbildning av Överförmyndare i samverkan i Skövde när hen 


startar sitt uppdrag och därmed bör inte ett beslut om avslag på bidragsansökan ha en 


påverkan ur ett barnrättsperspektiv.   


Ekonomisk påverkan 


Det finns inte avsatta medel för att kunna lämna bidrag utanför ordinarie bidragssystem. Ett 


bifall av ansökan skulle kosta 10 000 kronor som inte finns avsatta i årets budget. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2022-04-29 


Ansökan, balans- och resultatrapport, revisionsberättelse, verksamhetsplan 


årsmötesprotokoll och verksamhetsberättelse.  


Beslutet skickas till 


Kanslifunktionen  


God mansföreningen i Sjuhärad kassör Lotta Edqvist, kassor@gmfsjuharad.se 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 
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Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 72 Överenskommelse, från 2023-10-01, om Idéburet Offentligt 


Partnerskap (IOP) med föreningen Kultur 1740 inklusive djupgående 


utvärdering KS/2023:155 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


• Godkänner förlängning av överenskommelsen om IOP (Idéburet offentligt 


partnerskap)  


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Sedan oktober 2020 har Tranemo kommun och föreningen Kultur 1740 haft en god 


samverkan under tiden för överenskommelsen genom att ta tillvara de ideella krafter som 


finns i föreningen som ett komplement till Tranemo kommuns egna kultur- och 


fritidsverksamheter. Tranemo kommun vill skapa hållbarhet med fokus på kultur, 


meningsfull fritid och delaktighet och därför fortsätta att samverka inom verksamheterna 


som föreningen bedriver ideellt; glasmuseet, glashytta, verksamheten i utställningshallen 


samt aktiviteter och evenemang i Glasparken.  


Ärendet 


Förvaltningen har tillsammans med Kultur 1740 arbetat fram en förlängning  


av IOP-överenskommelsen som sträcker sig över en period på 2 år med start 2023-10-01. 


Kultur 1740 erbjuder, utöver insatser gällande barn och unga i sin kulturverksamhet, 


Glasparken, glasblåsare, curator, avtal med kulturaktörer, administration, drift samt ca 6000 


volontärtimmar. Föreningen ansvarar därmed för anställningar, arbetsmiljö, 


personalutbildningar och representation.  


Genom överenskommelsen vill Tranemo kommun skapa hållbarhet inom kultur- och 


fritidsområdet genom att ta tillvara de ideella krafter som finns i föreningen Kultur 1740 som 


ett komplement till Tranemo kommuns egna verksamheter. Överenskommelsen ger 


förutsättningar för samverkan med Västra Götalandsregionen för utveckling av kulturhuset 


på regional nivå. Glasets hus ska lyftas utifrån perspektiven; social- och kulturell relevans, 


ekonomisk potential samt regional profilering. IOP:n möjliggör att Glasets hus, Glasparken 


och Tranemo kommun attraherar företag, turism, gynnar platsutveckling och stärker Västra 


Götalandsregionen som kulturregion.  


Tranemo Kommun tillhandahåller lokaler för Kultur 1740:s verksamhet enligt gällande 


hyresavtal och stöttar under perioden för överenskommelsen verksamheten med 700 tkr per 


år.  
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Barnkonventionen  


Beslutet påverkar barn på ett positivt sätt. Verksamheten i Glasets hus prioriterar barn och 


unga, varje år kommer ungdomar från alla orter i kommunen till hyttan för skapande 


projekt. Glasparken bidrar med meningsfulla fritidsaktiviteter året om. Barn utvecklas 


genom kulturskapande och kulturupplevelser av olika slag. Detta går väl ihop med artikel 6 i 


barnkonventionen ”Barn har rätt till liv, överlevnad och utveckling” och artikel 31 ”Barn har 


rätt till lek, vila och fritid”. 


För att beakta barnkonventionen artikel 3 ”Vid alla beslut som rör barn ska i första hand 


beaktas vad som bedöms vara barnets bästa” har förvaltningen haft dialog med barn 


angående kulturfrågor. De aktiviteter som erbjuds inom IOPn är bland annat ett resultat av 


dialog med barn och unga.   


Ekonomisk påverkan 


Bidraget tas inom ordinarie budget och uppräknas varje år under överenskommelsen enligt 


den ramuppräkning som förvaltningen får för verksamhetskostnader. 


Jämställdhetsperspektiv 


Verksamheten i Glaset hus beaktar alla människors rätt att delta i kulturlivet på lika villkor – 


oavsett kön, könsidentitet eller könsuttryck, både som utövare och publik. 


Överenskommelser och prioriteringar används som en utvecklingsmetod för inkludering och 


vidgat deltagande.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-04-24 


Överenskommelse om IOP förlängning  


Bilaga 1 Fördjupad analys och överenskommelse om förlängning av IOP 


Överenskommelse om IOP med ändringar markerade 


Riktlinjer för idéburet offentligt partnerskap 


Föredragning och debatt 


Kultursamordnare Johanna Gustafsson föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen  


Föreningen Kultur 1740 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen  
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Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 73 Kommunernas klimatlöften 2024-2026 KS/2023:129 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


• Avge klimatlöftena 3, 5, 6, 7, 8, 13, 16, 19, 20, 21, 22, 23, 24, 25 och 28. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Klimat 2030 - Västra Götaland ställer om är en kraftsamling som drivs av Västra 


Götalandsregionen och Länsstyrelsen Västra Götaland i samverkan med andra aktörer. 


Kraftsamlingen samlar företag, kommuner, högskolor och andra organisationer i Västra 


Götaland som vill bidra i omställningen till en klimatsmart region. Alla kommuner i länet 


har undertecknat målet att Västra Götaland till 2030 ska vara en fossiloberoende region. Det 


innebär att utsläppen av växthusgaser ska minska med 80 procent från 1990 års nivå till år 


2030. Samt att utsläppen från västsvenskarnas konsumtion ska minska med 30 procent till 


2030 jämfört med 2010 års nivå. Sedan 1990 har utsläppen hittills minskat med cirka 27 


procent. Nu, med knappt 7 år kvar, måste vi öka takten för att det ska vara möjligt att nå 


målen. Förvaltningen har analyserat dessa klimatlöften och dess genomförbarhet vilket 


redovisas i bifogad analys.  


Barnkonventionen  


Ett förändrat klimat drabbar främst våra barn och efterföljande generationer. Det är också 


dom som kommer betala det finansiellt högsta priset för en återgång likväl som 


klimatanpassningar. Ett kraftfullt klimatarbete är kanske det viktigaste vi kan ge våra barn. 


Dessa löften vi ger nu kommer ha en positiv konsekvens för barnen. 


Ekonomisk påverkan 


Löftena har som det ser ut idag ingen ekonomisk påverkan. Däremot är ambitionsnivån i löftena 


beroende av att nuvarande ekonomiska förutsättningar inom respektive löfte/område bibehålls.  


Jämställdhetsperspektiv 


Kvinnor – framförallt i låginkomstländer – drabbas hårdast av klimatförändringar inte minst 


eftersom de bär det tyngsta ansvaret för att deras familjer har tillgång till rent vatten och 


mat. Kommunens arbete med att minska klimatpåverkan ska inspirera andra aktörer att 


minska sin klimatpåverkan. Klimatlöftena har en positiv inverkan på jämställdhet. 
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Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-04-19 


Analys av klimatlöften 2024-2026 


Trettio löften och beskrivning. Kommunernas klimatlöften 2024 -2026 


Föredragning och debatt 


Sektionschef Patrik Westerlund föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen 


Servicesektionen 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Svarsformulär Kommunernas klimatlöften 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 74 Fastighetsnära insamling av förpackningar i Tranemo kommun 


KS/2023:78 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


• 4-fackssystem, 2 stycken 370-literskärl med 4 fack i varje, införs som huvudsystem för 


fastighetsnära insamling av avfall från villor och fritidshus. 


• Kompletterande system införs vid besvärliga hämtställen, särskilda behov med mera. 


• Arbetet med införande av fastighetsnära insamling av förpackningar sker i 


samverkan med kommunerna i Boråsregionen. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Sammanfattning av ärendet 


Under 2022 förändrades förordningen om producentansvar för förpackningar. Det innebär 


att senast 1 januari 2027 ska förpackningar från hushåll samlas in fastighetsnära, i 


kommunens regi, vilket som regel innebär i anslutning till mat och restavfall. 


Förvaltningen har tillsammans med sex av Boråsregionens kommuner, med konsulthjälp, 


utrett lämpligaste alternativ för insamling med hänsyn till miljönytta, kundnöjdhet och 


ekonomi. Utredningen föreslår så kallat 4-fackssystem, som innebär två 370 liters kärl med 


fyra fack i varje, som huvudsystem. 


Utredningen trycker på att samverkan mellan kommunerna är av stor vikt för att uppnå 


ekonomiska fördelar och en effektiv drift. 


Ärendet 


För att kommunerna ska kunna efterleva det kommande lagkravet på att insamling av 


förpackningar ska ske fastighetsnära måste kommunerna byta insamlingssystem för villor 


och fritidshus. 


Det är viktigt att komma ihåg att det inte är en fråga om kommunen ska byta 


insamlingssystem, utan frågan är till vilket. 


Vid utformning av ett insamlingssystem för avfall från hushåll är det kommande lagkravet 


på att insamlingen av förpackningar ska ske fastighetsnära grundläggande tillsammans med 


avfallsplanens mål om bl.a. ökad sortering och återvinning, förbättrad service och strävan 


uppåt i avfallstrappan, nationella etappmål om ökad återvinning och FN:s hållbarhetsmål 


enligt Agenda 2030. 
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Bakgrund 


- EU-krav på utökat producentansvar i medlemsstaterna, förbättrad 


insamlingsinfrastruktur och att producenterna ska stå för kostnaderna. 


- Svensk reglering genom förändringar i förordning (2022:1274) om producentansvar 


för förpackningar och avfallsförordningen (2020:614). 


- Senast 1 januari 2027 ska förpackningar (av plast, papper, metall, färgat och ofärgat 


glas) från hushåll samlas in fastighetsnära.  


- Fastighetsnära insamling av förpackningar bidrar till ökad sortering och minskade 


mängder förpackningar i restavfallet. Vilket ger ökad materialåtervinning, och bidrar 


till att nå miljömålen. 


Producentansvar på förpackningar 


Producentansvar innebär att de som sätter en förpackning på marknaden också ansvarar för 


att den återvinns. 


I dag ligger ansvaret för hela kedjan, från insamling till återvinning, på 


producentansvarsorganisationerna (främst förpackningsinsamlingen, FTI) 


Efter 1 januari 2024 tar kommunerna över ansvaret för insamling av förpackningar från 


hushåll. Producentansvarsorganisationerna ska ekonomiskt ersätta kommunerna för 


insamlingen samt se till att insamlat material återvinns. 


Utredning 


En konsult har anlitats för att göra en objektiv bedömning av möjliga insamlingssystem för 


hushållens fastighetsnära insamling (FNI), för de kommuner i Boråsregionen som inte redan 


har det.  


För att efterleva det kommande lagkravet och hålla en hög servicenivå behöver systemet 


innehålla 8 separata fack för de olika fraktionerna: Mat- och restavfall, förpackningar av 


plast, papper, metall, ofärgat och färgat glas samt tidningar. 


De två system som man valt att fokusera på är: 


• 4-fackssystem, 2 stycken 370-literskärl med 4 fack i varje, sammanlagt 39 


tömningar/år 


• 2-fackssystem, 4 stycken 240-literskärl med 2 fack i varje, sammanlagt 56 


tömningar/år 







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Allmänna utskottet 


2023-06-01 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 14 


 


I utredningen har en rad för- och nackdelar analyserats för respektive system, med fokus på 


insamlingsresultat, miljö, användarperspektiv, arbetsmiljö samt tekniska begränsningar. Det 


är en gedigen utredning som dels bygger på lokala underlag från våra respektive 


kommuner, dels genom erfarenheter och kunskap från andra kommuner samt leverantörer 


inom området. 


Slutsats av utredningen: 


Utredningen föreslår att kommunerna inför så kallat 4-fackssystem som huvudsystem för 


villor och fritidshus.  


4-fackssystemet överträffar 2-fackssystemet i följande punkter: 


• Miljö, färre transporter. 


• Ekonomi, kostnaderna beräknas bli lägre med ett 4-fackssystem. 


• Användarvänlighet, färre kärl som kräver mindre yta, samt enklare 


hämtningsschema. 


• Flertalet omgivande kommuner har redan infört 4-fackssystem, vilket underlättar 


samordning och erfarenhetsutbyte. 


Kompletterande system kommer att behövas, för flerbostadshus, besvärliga hämtställen och 


särskilda behov. 


Utredningen rekommenderar att genomförandet sker i samverkan mellan kommunerna i 


Boråsregionen för att det effektiviserar och underlättar till exempel upphandlingsarbetet, 


införandet, driften av entreprenaden och informationsinsatserna. Avfallsenheterna inom 


Boråsregionen har redan i dag ett etablerat samarbete, bland annat genom en regional 


avfallsplan, upphandlingar och visst samarbete kring återvinningscentraler. 


Samarbetet bedöms ge lägre priser på kärl och insamling samt skapa logistiska fördelar och 


skalfördelar gällande tex driftsamordning, arbetsledning och reservfordon. 


Förvaltningen ställer sig bakom förslaget om insamlingssystem och är positiv till fortsatt 


samverkan. 


Barnkonventionen  


En god avfallshantering och hög återvinningsgrad har en positiv påverkan på barns miljö 


och framtid. Ett enkelt och användarvänligt system gör det lätt även för barn att hjälpa till att 


sortera avfall.  


”Barn har rätt till liv, överlevnad och utveckling.” (Barnkonventionen artikel 6) 
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Ekonomisk påverkan 


Det är endast marginella skillnader i ekonomisk påverkan mellan de båda system som 


utretts. Se bifogad utredning Insamling av avfall, kapitel 5.1.2 och 5.1.3 


Lagstiftarnas och naturvårdsverkets ambition är att kommunerna över tid ska få full 


kostnadstäckning av förpackningsproducenterna för den del av insamlingssystemet som 


härrör sig till förpackningsinsamling. Ersättningen ges inte utifrån en faktisk kostnad, utan 


utifrån fastställda schabloner som är baserade på en kostnadseffektiv insamling. 


De tre åttondelar som härrör till det kommunala ansvaret, det vill säga matavfall, restavfall 


och tidningar/returpapper kommer att belasta renhållningstaxan. 


Införandet kommer att medföra investeringar, främst i form av sopkärl, vilket behandlas i 


kommunens investeringsbudget.  


Jämställdhetsperspektiv 


Val mellan de huvudsystem som utretts, har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-04-05 


Utredning: Insamling av avfall 2023-05-05 


Föredragning och debatt 


Verksamhetschef Henrik Johansson och enhetschef Cathrine Persson föredrar ärendet och 


svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen  


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 75 Uppdrag - Revidering av Riktlinjer för kommunens 


skogsförvaltning KS/2023:95 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


• Antar de reviderade riktlinjerna för kommunens skogsförvaltning. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Kommunstyrelsen gav, 2023-03-30 § 39, förvaltningen i uppdrag att revidera riktlinjerna för 


kommunens skogsförvaltning. 


Revidering har nu gjorts och det är bara frågan om några få förändringar. Förändringarna 


gäller främst hyggesfriheten och kontinuitetsskogar. 


Dessa visas i dokumentet Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning med föreslagna 


ändringar markerade, se bifogat dokument.  


Barnkonventionen  


I dessa riktlinjer framhålls att förvaltningen ska beakta så väl sociala, ekologiska som 


ekonomiska aspekter. Detta bör ha en positiv påverkan på barn. 


Ekonomisk påverkan 


Då det bara är frågan om några små förändringar i styrdokumentet denna gång, bedömer 


förvaltningen att beslutet inte har någon ekonomisk påverkan. 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet och beslutet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-05-16 


Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning med föreslagna ändringar markerade 


Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning 


KS §39 Revidering av Riktlinjer för kommunens skogsinnehav 


Föredragning och debatt 


Sektionschef Patrik Westerlund föredrar ärendet och svarar på frågor. 
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Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Författningssamlingen 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Riktlinjer för kommunens skogsförvaltning, 2023-05-16 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 76 Medborgarförslag om att förbättra resandet inom Tranemo 


KS/2023:178 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


Kommunfullmäktige beslutar 


• Medborgarförslaget avslås 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Sammanfattning av ärendet 


Förslagsställaren efterfrågar att kommunen ska stötta och verka för att en verksamhet startar 


som erbjuder resor inom Tranemo tätort. Med långa avstånd från bostäder till 


busshållplatser kan det vara svårt för vissa att ta sig runt i samhället. 


Kommunen ser inte att den kan stötta en förening att bedriva denna sortens verksamhet och 


inte heller kan kommunen erbjuda resor i samband med andra transporter. 


För att en rese-service, taxi-verksamhet, eller liknande, ska kunna starta behöver detta ske 


genom individuella initiativ och är inget som kommunen kan bedriva eller driva på. 


Ärendet 


Förslaget: 


Caj Larsson har 2023-03-27 lämnat ett medborgarförslag om att förbättra resande-


möjligheterna inom Tranemo. Förslagsställaren anser att det är svårt för dem som inte har bil 


att resa inom tätorten och tycker att kommunen ska stötta/verka för att en organisation 


tillkommer som kan driva något liknande en taxi-verksamhet. 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2023-05-05 för att ge förslagsställaren 


tillfälle att utveckla sitt förslag. Han förtydligade då att det inte var tal om att kommunen 


skulle själva driva en taxi-verksamhet, utan att kommunen bör ’kratta manegen’ åt någon 


som vill/kan. Exempel som uppgavs var att en ideell förening skulle kunna sköta detta, men 


att kommunen kunde stötta med att stå för försäkring eller liknande. Ett annat exempel var 


att den omsorgspersonal som kör ut mat till äldre skulle eventuellt ha möjlighet att erbjuda 


körningar vid vissa tider. 


Bakgrund: 


Tidigare har det funnits taxi-verksamhet i Tranemo kommun som lades ned då den 


dåvarande entreprenören också körde viss skolskjuts och färdtjänst. Den nuvarande 
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entreprenören för skolskjuts och färdtjänst bedriver ingen taxi-verksamhet. Samtidigt finns 


det heller inga stadsbussar inom Tranemo vilket innebär att det kan bli långa avstånd för 


vissa när de ska ta sig från sitt hem till andra platser i orten, exempelvis mataffär och 


vårdcentral. 


Svar: 


Det stämmer som förslagsställaren uttrycker sig att kommunen inte kan själva bedriva taxi-


verksamhet. Samtidigt är det svårt för kommunen att kratta manegen för andra som vill göra 


detta. Kommunen kan inte stötta en verksamhet med ekonomiska resurser på ett sätt som 


skulle resultera i en fördel gentemot andra, i enlighet med EU:s regler för statligt stöd. Att 


sköta det internt med befintlig personal och fordonsflotta är inte heller möjligt.  


Idag kör hemtjänstpersonalen ut mat till de äldre. Det finns ingen möjlighet, tidsmässigt, i 


dagsläget för denna personal att bistå med extra körningar. Hemtjänstens uppdrag är att ge 


omsorg och vård, inte att agera taxi. De bilar som används i hemtjänsten är inte heller 


rustade för att hantera och förankra exempelvis rullatorer eller rullstolar. 


För att en rese-service, taxi-verksamhet, eller liknande, ska kunna starta behöver detta ske 


genom individuella initiativ och är inget som kommunen kan bedriva eller driva på. 


Barnkonventionen  


Att erbjuda en form av rese-service kan förbättra tillgängligheten för barn med svårigheter 


att förflytta sig längre avstånd. Detta gäller främst de som inte har tillräckliga hinder för att 


vara berättigad annan form av transport, exempelvis färdtjänst. 


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys  


De som drabbas av de begränsade resmöjligheterna i kommunen är de som inte har körkort 


och som har svårt att ta sig längre sträckor. Detta innefattar bland annat unga, äldre och 


funktionshindrade. Särskilt för dem inom dessa grupper som inte har någon i sin närhet som 


kan bistå med transporter. 


Ekonomisk påverkan 


Beslutet har ingen ekonomisk påverkan och då kommunen inte kan själva driva denna 


sortens verksamhet eller med ekonomiska resurser stötta det, är det heller inte aktuellt vad 


ett sådant beslut skulle kosta. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelsen 2023-05-09 
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Medborgarförslag om att förbättra resandet inom Tranemo 


Beslutet skickas till 


Caj Larsson 


Samhällssektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunstyrelsen 
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§ 77 Studieförbundsbidrag 2023 KS/2022:504 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


Studieförbund verksamma inom Tranemo kommun beviljas bidrag för 2023 med 278 200 kr. 


Bidraget utgår från inrapporterad verksamhet för 2018 och 2019 på grund av den minskning 


av verksamhet för 2020 och 2021 som pandemin orsakat. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Västra Götalands Bildningsförbunds (VGB) styrelse har lämnat in en skrivelse där man 


uppmanar kommunerna inom Västra Götaland att anta en tillfällig ändring av grunderna för 


beräkning av studieförbundens kommunala bidrag med anledning av studieförbundens 


minskade verksamhet till följd av pandemin. VGB: s kommunbidragsrekommendation har 


på grund av pandemin ett tillägg som gäller de bidragsgrundande åren 2020 och 2021. Både 


statsbidrag och regionbidrag kommer att grundas på 2018 och 2019 års 


studieförbundsverksamhet och VGB rekommenderar kommunerna i Västra Götaland att 


besluta detsamma.  


Bidraget fördelas enligt tidigare antaga regler för bidrag till studieförbunden. 


- Enligt dessa regler får studieförbunden bidrag beräknas på ett genomsnitt av 


verksamheten under två år, med en eftersläpning på ett år.  


- Inrapportering av verksamhet 2020 års verksamhet ligger inte till grund för 


kommunbidraget för 2023 men studieförbunden rapporterar ändå in underlagen till 


kommunerna för att visa på vilken verksamhet som bedrivits trots pandemins 


begräsningar. Det innebär att 2023 års anslag beräknas på snittet av verksamheten 


2018 och 2019 och samma beräkning används i alla tre verksamhetsformerna.  


- Inrapportering av verksamhet 2021 års verksamhet ligger inte till grund för 


kommunbidraget för 2023 men studieförbunden rapporterar ändå in underlagen till 


kommunerna för att visa på vilken verksamhet som bedrivits trots pandemins 


begräsningar.  


- Studieförbunden rapporterar verksamheten med följande underlag, verksamhetsplan 


för 2023 senast den 15 december 2022, verksamhets - berättelse inklusive ekonomisk 


berättelse för 2022 senast den 30 juni 2023. 
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Barnkonventionen  


Beslutet har ingen påverkan utifrån ett barnrättsperspektiv. Studieförbundens verksamhet 


vänder sig i huvudsak till vuxna deltagare. 


Ekonomisk påverkan 


Totalsumman för bidrag till studieförbunden är den samma som tidigare år och finns redan 


avsatt i budgeten för 2023. Den tillfälliga förändringen av reglerna för bidrag 2023 medför 


därför ingen ekonomisk påverkan. 


Jämställdhetsperspektiv 


Studieförbundens verksamhet bygger på allas lika värde och möjlighet att delta oavsett kön, 


ålder, könsöverskridande identitet eller uttryck, etniska tillhörighet, sexuell läggning, 


religion eller annan religiös trosuppfattning eller funktionsvariation. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-03-15 


Kommunbidragsrekommendation 2023 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen  


Ekonomifunktionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Kommunstyrelsen 
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§ 78 Budget - och verksamhetsplan 2023 - Boråsregionen KS/2022:563 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


Kommunfullmäktige beslutar 


• Godkänner budget och verksamhetsplan 2023 för Boråsregionen Sjuhärads 


kommunalförbund.  


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund bildades 1999 och är en 


samverkansorganisation för kommunerna Bollebygd, Borås, Herrljunga, Mark, Svenljunga, 


Tranemo, Ulricehamn och Vårgårda. Varbergs kommun är adjungerad till förbundet enligt 


särskilt avtal.  


Förbundets övergripande strategiska mål är att aktivt arbeta för att Sjuhärad/Boråsregionen 


ska vara ett bra område att bo, arbeta och leva i. Det finansiella målet är att kostnaderna inte 


ska överstiga intäkterna samt att uppvisa ett eget kapital om lägst 4 000 tkr. Förbundet syftar 


till att stärka Sjuhäradsregionen samt att främja medlemmarnas samverkan för utveckling 


och effektivt resursutnyttjande.  


Förbundets totala budget för år 2023 uppgår till ca 137 mnkr. Medlemsavgiften för 2023 är 78 


kronor/invånare, varav 41 kronor för finansiering av basverksamheten och 37 kronor för 


finansiering av utvecklingsmedel. Medlemsavgiften för Varbergs kommun är 11 


kronor/invånare. 


Förbundet ser ett kraftigt ökat kostnadsläge gällande pensioner, lokaler och energikostnader 


om totalt ca 7 mnkr. Navet science center har under 2023 beslutat att höja entréavgiften för 


allmänheten från 90/130 kr till 100/140 kr. 


Bedömningen är att förbundets verksamhet i sin helhet kommer att uppvisa ett balanserat 


resultat 2023.  


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan.  
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Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-05-05 


Verksamhetsplan och budget 2023 – beslutad 


Protokollsutdrag § 100 221209 Verksamhetsplan och budget 2023  


Brev Verksamhetsplan och budget 2023 


Beslutet skickas till 


Ekonomifunktionen 


Boråsregionen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunstyrelsen 


 


  







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Allmänna utskottet 


2023-06-01 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 25 


 


§ 79 Årsredovisning 2022 - Södra Älvsborgs räddningstjänstförbund, 


SÄRF KS/2023:38 


Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 


Kommunfullmäktige beslutar 


• Godkänner Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbunds årsredovisning för år 2022. 


• Beviljar ansvarsfrihet till direktionen och dess ledamöter.  


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


SÄRF är ett kommunalförbund som för medlemskommunernas räkning ansvarar för 


förebyggande verksamhet inom området samhällsskydd, räddningstjänst och beredskap 


genom att bereda människors liv, hälsa, egendom samt miljö, ett tillfredsställande och 


likvärdigt skydd mot olyckor.  Kommunalförbundet består av kommunerna Borås, 


Bollebygd, Mark, Svenljunga, Tranemo och Ulricehamn. 


Förbundet finanserias till största del av skattemedel och under 2022 var medlemsbidraget 


178,4 Mnkr och det innebär en bidragsfinansiering av verksamheten med 88,2 procent. 


Resterande intäkter kommer från myndighetsutövning och avtalstjänster. Kostnaden per 


invånare inom förbundet var under året 861 kronor.  


Årets resultat uppgick till 0,4 mnkr på en omsättning om 202,6 mnkr. Vid utgången av 2022 


uppgick eget kapital till 57,8 mnkr och en soliditet på 34,4 procent vilket garanterar en 


långsiktig och stabil verksamhet som klarar stora händelser. Det egna kapitalet ska täcka den 


ansvarsförbindelse som ligger utanför balansräkningen samt förbundets risker.  


Revisorerna bedömer att årsredovisningen i allt väsentligt ger en rättvisande bild av 


förbundets resultat och ställning. Den sammantagna bedömningen är att verksamheten sköts 


på ett ändamålsenligt och ur ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Den interna 


kontrollen bedöms som tillräcklig.  


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan.  
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Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-05-05 


Ärende från SÄRFs direktion, Årsredovisning 2022 


Årsredovisning SÄRF 2022 


§ 29 Årsredovisning och verksamhetsuppföljning 2022 SÄRF 


Revisionsberättelse 2022 SÄRF 


Uppföljning Internkontrollplan 2022 SÄRF 


Rapport Uppföljning verksamhetens mål 2022 SÄRF 


Revisorsrapport granskning av SÄRF årsredovisning 2022 


Beslutet skickas till 


Ekonomifunktionen  


Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbunds, SÄRF 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunstyrelsen 
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